
Herfølge Boldklub – en klub for de bedste  og de fleste!  

Bestyrelsens beretning 2016 

 

Der er mange ting der går rigtig godt…. 

Stigende medlemstal…... 

Når man bevæger sig rundt på banerne er der mange kendte ansigter – men heldigvis også stadig flere 

knapt så kendte. Som klub kan vi glæde os over, at vi siden sidste generalforsamling er vokset med 35 

medlemmer – primært i pige- og ungdomsafdelingen. Det er glædeligt når vi oplever, at fokuserede 

indsatser også giver resultater – og dermed også viser vejen for hvordan vi som klub skal vækste 

fremadrettet. 

Vi skal have fokus på vores kerneydelse – at give drenge og piger, mænd og kvinder gode oplevelser med 

fodbolden –  og oplevelser som er tilpasset målgruppens behov og færdigheder. Virksomheder der ser og 

møder behov vækster – og sådan er det også med fodboldklubber! 

Derfor er det også en stor fornøjelse at være en del af bestyrelsesproces, hvor det at blive skarpe på 

kernydelsen, har været et vigtigt omdrejningspunkt. I 2017 skal resultaterne af dette udviklingsarbejde 

udrulles i praksis, hvilket gerne skulle resultere i at vi fremadrettet bliver en endnu mere attraktiv klub for 

såvel de bedste som de fleste. 

Vi er stadigvæk gode til at udvikle nye produkter…..og er blevet bedre til at konsolidere de nye tiltag…… 

I sæsonen 2015-16 foretog vi en markant satsning på hhv. futsal og pigefodbold gennem etablering af HB 

Køge Pigefodbold. Vi kan glæde os over at begge aktiviteter nu er blevet en integreret del af aktiviteterne i 

Herfølge BK – og at vi i begge aktiviteter oplever en stabil udvikling når det gælder såvel kvalitet som 

tilslutning.  

I 2016 har vi i samarbejde med de lokale skoler og SFOer arbejdet med at udfolde den såkaldte ”Åbne 

Skole” – og har her fået nogle positive erfaringer, der kommer til at være retningsgivende for vores 

rekrutteringsarbejde i børneafdelingen fremadrettet. 

En aktivitet der har været med til at skabe positiv omtale af Herfølge BK såvel lokalt som i den lidt større 

offentlighed, var da vores U16-17 piger og drenge på en fodboldtur til Zanzibar. Med turen ønskede vi at 

vise, at Herfølge BK byder på oplevelser lidt ud det sædvanlige uanset om man er bredde eller elitespiller – 

og det projekt lykkedes vi med! Næste skridt bliver nu at komme ind i en naturlig ”rytme” når det gælder 

udenlandsture, således at spillerne oplever det ikke kun er på banen der er progression, men af det også 

gælder i vores rejseaktiviteter.  

Samarbejdet med HB Køge…… 

Det er med glæde at vi helt overordnet kan konstatere at samarbejdet med såvel HB Køge som Køge 

Boldklub har været inde i en positiv udvikling i 2016, hvilket bl.a. har udmøntet sig i en ny samarbejdstale 

hvor HB Køge bidrager substantielt til arbejdet i moderklubberne. 

 



Senior i Sjællandsserien 

Der har været mange fine resultater i såvel børne som ungdomsafdelingen, men årets sportslige 

”højdepunkt” har været seniorholdets oprykning til Sjællandsserien! Holdet har i lyntempo spillet sig op fra 

serie 3 til Sjællandsserien, hvilket er imponerende og særdeles vigtigt i forhold til at vi også fremadrettet 

kan fastholde vores dygtigste ungdomsspillere. 

Vi er udfordret….og vi har taget udfordringen op! 

Samtidig med at vi kan glæde os over, at vi lykkedes med rigtig mange ting, er det også vigtigt at være 

realistiske omkring at vi som klub også er udfordret når det gælder: 

- Vores selvforståelse som klub efter at vores bedste ungdomshold er blevet en del af et fælles HBK-

setup. Hvis vi også fremadrettet skal kunne fastholde de spillere, der ikke umiddelbart klarer 

”cuttet” til HB Køge, skal vi hæve  kvaliteten på vores ”sub-talenthold”. 

- Vi er specielt pressede på rekruttering af de yngste børnespillere, samt vores ældste ungdomshold 

og seniorhold. Vores medlemsmæssige tyngde ligger i U11-17 – og i 2017 skal vi have fokus på også 

at skabe attraktive miljøer for såvel de yngste som de ”ældste” af vores medlemmer. 

- Vi er pressede på økonomi. Vi kommer ud af året med et overskud, men det handler primært om at 

vi har kørt en meget stram udgifts-politik. Vi skal stadigvæk have fokus på udgifterne, men det 

primære fokus i 2017 vil være at skabe mere volumen i vores økonomi, da det er med til at give os 

flere handlemuligheder i forhold til ny tiltag m.v.  

- Vi er pressede på hænder! De er stadig de få der laver meget. Vi håber at et nyt frivillighedsudvalg 

kan være med til at gøre det mere attraktivt at være frivillig i HB, således at vores tænkning ”Flere 

laver mindre” også bliver udfoldet i praksis. 

Med afsæt i det commitment til projektet, som jeg oplever fra såvel bestyrelsen, afdelingskoordinatorer 

m.v. føler jeg mig fortrøstningsfuld i forhold til, at den nye formand om et år kan afgive en beretning, der 

fortæller om en række spændende tiltag, der har medvirket til at trimme klubben til en ny virkelighed anno 

2017! 

Tak… 

At drive en fodboldklub er et teamwork, så tak til ledere, trænere, koordinatorer og alle de andre ildsjæle, 

der er med  til at få hverdagen til at fungere i Herfølge Boldklub!  

Også en stor tak til vores eksterne samarbejdspartkere – sponsorer, Køge Kommune, Køge Boldklub, HB 

Køge, ETK, Herfølge-hallen og alle de andre eksterne samarbejdspartnere, der er en del af hverdagen i 

Herfølge Boldklub. 

Dette er også min sidste beretning som formand for Herfølge BK. Jeg havde ikke forestillet mig at min 

formandsperiode ville blive så kort, men interne forhold i Herfølge BK gør, at det giver bedst mening at 

blande kortene lidt anderledes – og jeg glæder mig til fremadret stadigvæk at være en del af den 

spændende udvikling som klubben gennemgår – blot med en lidt anden funktion…… 

Søren Østergaard 

Formand 

 

 


